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Přehled výsledků dotazníkového šetření v rámci gap 

analýzy týkající se HR Award – FPE 

 

Počet respondentů/tek: 90 

 

Gender 

Žen bylo 49 

Mužů bylo 39 

K alternativnímu genderu se přihlásili dva lidé 

 

 

 

Věk: 

12 lidí uvedlo věk 30 let a méně 

46 lidí uvedlo, že jim je 31 až 50 let 

32 lidí uvedlo, že mají věk 51 let a více 

 

Gender

Ženy Muži Alternativní
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Pracovní zařazení: 

12 lidí pracovalo na administrativní pozici 

9 lidí uvedlo, že jsou doktorandi 

6 lidí uvedlo, že mají pozici postdoktoranda 

15 lidí pracovalo na pozici vědecko-výzkumného pracovníka 

68 lidí pracovalo jako akademický pracovník 

3 lidé pracovali na jiné pozici 

 

 

 

 

 

Věk

30 let a méně 31 ža 50 let 51 let a více

Pracovní zařazení

Administrativní pracovník Doktorand

Postdoktorand Vědecko-výzkumný pracovník

Akademický pracovník Jiná pozice
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Typ smlouvy 

Většina (60) respondentů/tek uvedla, že má smlouvu na dobu neurčitou, a 30 

respondentů/tek uvedlo, že mají smlouvu na dobu určitou. 

 

 

 

  

Typ smlouvy

Doba neurčitá Doba určitá
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Máte pocit, že je Vaše výzkumná činnost na ZČU dostatečně svobodná? 

 

 Absolutní hodnota Procenta 

Ano 48 53% 

Spíše ano 27 30% 

Spíše ne 4 4% 

Ne 2 2% 

Bez odpovědi 9 10% 

Celkově 90 100% 

 

 

 

 

Komentáře k otázce 

 Didaktika jako věda není příliš uznávána, proto musíme zaměřovat pozornost 

na jiné části oboru, které jsou mimo naši výukovou oblast 

 Je to dané projektem (výzvami), protože na jiné výzkumné projekty nejsou z 

katedrálních peněz finance. A některé výzkumy nejsou také možné, opět 

omezení financemi. Dále nás omezují zákony o ochraně osobních údajů a 

nemohou nebo velmi těžko probíhat výzkumy na ZŠ. Tím to není svobodné, ale 

je to omezené. 

 Jsem do výzkumné činnosti nucen, ačkoliv její protlačování do všech oborů 

vyskytujících se na vysokých školách považuji za nevhodné. 

 

Máte pocit, že je Vaše výzkumná činnost na ZČU 
dostatečně svobodná?

Ano Spíše ano Spíše ne Ne Bez odpovědi
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 Protože je vynucená. 

 Zahlcení výukou a dalšími činnostmi natolik, že není možné se věnovat 

výzkumu podle vlastních preferencí (není čas ani zjišťovat možnosti zajištění 

takového výzkumu). 

 Nemám žádnou podporu ani odborné vedení. Nedostává se mi žádných 

informací o tom, jak, ani kde publikovat, jak vést výzkum, ani zda to, co dělám 

je správně. 
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Znalost interních předpisů a norem ZČU (v absolutních hodnotách) 

 

 
Ano 

Spíše 
ano 

Spíše 
ne 

Ne 
Bez 

odpovědi 

Bezpečnost a ochrana zdraví při práci 45 34 9 1 1 

Výzkum a vývoj 22 49 15 3 1 

Ochrana duševního vlastnictví, autorská 
práva 

21 48 16 4 1 

Etický kodex 34 32 19 4 1 

Pracovně-právní oblast 15 51 21 2 1 

Správa projektů 10 38 33 8 1 

 

 

  

0% 20% 40% 60% 80% 100%

Bezpečnost a ochrana zdraví při práci

Výzkum a vývoj

Ochrana duševního vlastnictví, autorská…

Etický kodex

Pracovně-právní oblast

Správa projektů

Znalost interních předpisů a norem ZČU

Ano Spíše ano Spíše ne Ne Bez odpovědi
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Dostupnost interních předpisů a norem ZČU (v absolutních hodnotách) 

 

 
Ano 

Spíše 
ano 

Spíše 
ne 

Ne 
Bez 

odpovědi 

Bezpečnost a ochrana zdraví při práci 42 30 5 2 11 

Výzkum a vývoj 32 34 12 1 11 

Ochrana duševního vlastnictví, autorská 
práva 

28 34 12 5 11 

Etický kodex 31 31 14 3 11 

Pracovně-právní oblast 27 35 15 2 11 

Správa projektů 21 34 18 6 11 

 

 

  

0% 20% 40% 60% 80% 100%

Bezpečnost a ochrana zdraví při práci

Výzkum a vývoj

Ochrana duševního vlastnictví, autorská…

Etický kodex

Pracovně-právní oblast

Správa projektů

Dostupnost interních předpisů a norem ZČU

Ano Spíše ano Spíše ne Ne Bez odpovědi
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Myslíte si, že jsou etické normy výzkumu a příslušné etické kodexy přínosné 
pro Vaši práci (například s ohledem na plagiátorství, publikaci 
v predátorských časopisech, připisování spoluautorů, citační kartely atd.)? 
 

 Absolutní hodnota Procenta 

Ano 36 40% 

Spíše ano 43 48% 

Spíše ne 5 6% 

Ne 4 4% 

Bez odpovědi 2 2% 

Celkově 90 100% 

 

 

  

Myslíte si, že jsou etické normy výzkumu a 
příslušné etické kodexy přínosné pro Vaši práci?

Ano Spíše ano Spíše ne Ne Bez odpovědi
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Myslíte si, že se na Vaší fakultě vyskytuje nějaký problém související s etikou 
výzkumu a publikování výsledků (například plagiátorství, publikace 
v predátorských časopisech, připisování spoluautorů, citační kartely atd.)? 
 

 Absolutní hodnota Procenta 

Ano 24 27% 

Ne 56 62% 

Bez odpovědi 10 11% 

Celkově 90 100% 

 

 

 

 

Komentáře 

 Připisování vedoucích pracovníků k publikacím 

 výhody uplatnění 

 Zkušenost s těmito jevy. 

 Plagiátorství se vyskytuje téměř všude a v některých oborech je těžké honit 

citace a hodnotné publikace, takže na tzv. predátorských časopisech a citačních 

kartelech nevidím nic špatného. 

 Protože disciplinární komise je schopna nevyhodit studenta, který výrazně 

opisoval v diplomové práci. 

 "Objevilo se publikování v predátorských časopisech. Vedení fakulty nezvolilo 

šťastné řešení komunikace problému a pracovníci nebyli dostatečně citlivě ve 

věci informováni.  

Vyskytuje se na Vaší fakultě nějaký problém 
související s etikou výzkumu a publikování

výsledků?

Ano Ne Bez odpovědi
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 Whistleblower byl vedením veřejně představen (bez jeho souhlasu) a následně 

ostrakizován. Špatný precedens." 

 Myslim si, že neexistuje instituce, kde by se toto nevyskytovalo. Jednas se ale 

o muj subjektivni nazor bez jakychkoliv dukazu. 

 Určitě máme rezervy především v oblasti nedostatečných citací. 

 Vyskytují se publikace v podezřelých časopisech. 

 Jednak se domnívám, že se uplatňuje připisování autorů, také se moc neřeší, 

kde a co se publikuje, ale hlavně, že se publikuje. To má za následek "chrlení" 

článků na velice podobná témata, kdy se v podstatě obměňuje stejný základ 

pořád dokola. 

 predátorské časopisy 

 Bakalářské a magisterské práce = dnes obvyklý jev (využívání internetových 

zdrojů) 

 Nemohu. 

 Stává se, že někým vymyšlený projekt podá nakonec jiná součást, kterou by 

samotnou nenapadl, ale je prostě blíže u pramene. 

 zaslechl jsem, že kolegové v PČ publikovali 

 Přičinu vidím v "tradici" fakulty sahající ještě do do doby komunistické totality a 

90. let 20. století a v některých "letitých" zaměstnanců faktulty, kteří prostě byli 

zvyklí takto pracovat. Neakceptování takových textů (pokud je vůbec píší) v 

rámci hodnocení vědy pak přičítají záměrně nepříznivě nastaveném systému 

hodnocení vědy v ČR a rivalitě jiných vysokých škol či AV ČR. 

 Vyskytuje se to všude, FPE nebude vyjimkou. 

 zkušenost 

 Připisování nepracujících spoluautorů, např. šéfů je časté. 

 Tlak vedení (různých úrovní) na kvanta výsledků... a rychlý karierní růst 

 "Nátlak vedoucí/ho  pracoviště na připisování kolegů. 

 Někteří kolegové publikují doslova vymyšlené výsledky...." 

 Publikování v plagiátorských časopisech, připisování spoluautorů či 

manipulování jejich pořadí podle toho, "kdo je na řadě" nebo "kdo to potřebuje" 

a citační kartely jsou bohužel běžnou praxí současného akademického světa. 

Děje se to i zde. Týká se to však povah lidí, navzdory normám, kodexům atp. 
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Myslíte si, že na ZČU je vyvíjena dostatečná aktivita pro uplatňování 
vědeckých výstupů v praxi, ať už společenské nebo komerční? 
 

 Absolutní hodnota Procenta 

Ano 11 12% 

Spíše ano 39 43% 

Spíše ne 20 22% 

Ne 8 9% 

Bez odpovědi 12 13% 

Celkově 90 100% 

 

 

 

Komentáře 

 Není dosud dostatečně propracována spolupráce s partnery z aplikační sféry či 

je tato spolupráce v některých případech jen formální. 

 Odpověď se vztahovala jen na konkretní obor, nemohu hodnotit ostatní 

 Lze tak prezentovat na konferenci a pokud nemáte dostatečný počet známých 

na NÚV nebo ČŠI nemůžete předkládat své studie. Na některé konferenci pro 

publikaci výsledků opět nejsou fin. prostředky. 

 Břebujelá administrativa spadající na zaměstnance a zavalení často 

roztříštěnou prací způsobuje, že se se zaměstnanci nemůžou plně věnovat své 

práci (např. práci na učebnici, která je pro pedagogické obory svým způsobem 

výstup pro praxi). 

 Nedostatečná podpora. 

Je na ZČU vyvíjena dostatečná aktivita pro 
uplatňování vědeckých výstupů v praxi?

Ano Spíše ano Spíše ne Ne Bez odpovědi
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 "V posledních letech, v období stávajícího vedení je možné zaznamenat 

významnou aktivitu směrem k pomoci a podpoře akademickým pracovníkům 

vědecko-výzkumnou činnost vyvíjet a mít pro to podmínky. Osobně vnímám 

jako velký krok vpřed, velký posun. Svědčí o tom podpora na fakultě 

realizovaných projektů včetně možnosti krátkodobých i dlouhodobých mobilit.  

Systém přidělování mobilit se v průběhu několika posledních let stal průhledným 

a osobně cítím, že je snahou odpovědných pracovníků každému, kdo má zájem 

vyjet, vyjít vstříc. 

 Zároveň, protože do té doby nebyli pracovníci k této činnosti vedeni, ani 

okolnostmi nuceni, tyto aktivity neumí(me) dostatečně realizovat a patřičně 

vykazovat. Je nutné pokračovat v nedávno započaté dobré praxi a akademikům 

zajišťovat další vzdělávání - mj. v oblastech: jak publikovat, kde, v práci s 

databázemi, jak vykazovat, jak používat specif. programy pro analýzu a 

interpretaci dat. Dále je třeba podpořit jev práci  (zajistit dostupnost) s 

informačními technologiemi pro analýzu (SPSS, nVIVO, ATLAS) a naučit je s 

nimi pracovat. Bylo by dobré, kdyby tyto programy byly dostupné pro každého 

akademika a zároveň byla zajištěno proškolení v práci s nimi. To samé platí i o 

práci s interním způsobem vykazování … v OBD." 

 Protože v ČR není něco takového žádoucí, pokud nejsou přítomny kamery. 

 Nemám pocit, že by kohokoliv zajímalo, zda na něčem pracuji. Necítím podporu 

ani zájem. 

 Dle mého názoru v prostředí Pedagogické fakulty dochází k aplikaci vědeckých 

výstupů ve školské praxi pouze v omezené míře. Vědeckovýzkumná činnost 

fakulty má pouze malý vliv na prostředí a procesy probíhající na základních a 

středních školách. 

 O těchto aktivitách prakticky nevím. 

 Konkrétně na FPE neznám moc příkladů, kdy by se vědecký výstup výrazně 

promítl do praxe. Pokud takové výstupy jsou, myslím, že je potřeba o nich více 

informovat i ostatní kolegy. Také postrádám větší propojení s praxí, kdy by 

výzkumné záměry měly vycházet z praktických potřeb škol, což si myslím, že 

se děje v současnosti minimálně a výzkumné záměry si většinou člověk musí 

"vymyslet sám". 
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 Stávající granty jsou v mých oborech spíše nastaveny na publikování 

výzkumných zjištění. Jejich aplikace do praxe je také méně ceněna. 

 Přehlcenost prací na fakultě vede k většímu odtržení od reality praxe. Tlak na 

tituly zase vede k tomu, že zde pracují lidé, kteří umí získávat tituly, ale v praxi 

by neobstáli. Dělají se pak výzkumy pro výzkumy a projekty pro projekty. Když 

už je vymyšlen projekt, který dává smysl, rozdrobí se na mnoho hromádek, o 

které se starají přehlcení lidé, a výstupy jsou pak formální. Systém projektů 

navíc nutí ohýbat pravdu - něco se nezdaří a místo, aby do praxe došla zpráva, 

že tato věc se nedaří, případně se dále řešilo proč se nedaří či jak jinak by se 

to mohlo dařit, musí se "to nějak udělat", aby to v projektu "sedělo". Zpráva o 

slepé uličce pak nemůže být zveřejněna. Takže původně slibný projekt je taky 

na nic. 

 Protože jsou některé (humanitní) obory na indexu; dále pedagogická 

specializace taktéž (na praktické uplatnění není brán zřetel) - např. je zřejmé, 

že "komerční" uplatnění není cílem pedagogického vzdělávání - ale ekonomicky 

je právě takto na problematiku nahlíženo (viz financování kateder, honorování 

zaměstnanců apod. = katastrofa a mezinárodní ostuda!!!!!!) 

 uvítal bych více odborných časopisů na ZČU a podporu při publikování v 

zahraničí 

 Přestože jsme pedagogická fakulta z důvodu toku finančních prostředků jsme 

nuceni náš vědecký výstup směřovat zcela jiným směrem než je náš obor. 

 nejsou uplatňovány výsledky pedagogických výzkumů 

 Protože to v ČR nefunguje obecně. 

 Připadá mi, že se vědecké články v našem oboru zakládají do šuplíku. Z vedení 

se nikdo moc nezajímá, zda mají zjištěná fakta, či vytvořené metodiky následné 

uplatnění v praxi. 

 U této otázky chybělo upřesnění o jakou fakultu ZČU se jedná - uplatnění v praxi 

nachází jistě výzkum na FAV, či FST, FEL, ale třeba na FF a patrně i na FPE a 

jinde moc uplatnění v praxi asi nenachází. 

 Protože jsem jí nezaznamenal. 

 Přesvědčení a znalost 

 Aktivitě stojí v cestě spousta administrativních přihlášek. Podle mě nejsou 

dostatečné prostředky pro komercionalizaci našich výstupů nebo jsou v 
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pravěku, co platba kartou v univerzitním e-shopu - učebnice atd. Smluvní 

výzkum na FPE se nepoařilo nastartovat. 

  



15 

Myslíte si, že výsledky Vašeho výzkumu jsou dostatečně prezentovány 
veřejnosti? 
 

 Absolutní hodnota Procenta 

Ano 12 13% 

Spíše ano 40 44% 

Spíše ne 19 21% 

Ne 7 8% 

Bez odpovědi 12 13% 

Celkově 90 100% 

 

 

 

  

Myslíte si, že výsledky Vašeho výzkumu jsou 
dostatečně prezentovány veřejnosti?

Ano Spíše ano Spíše ne Ne Bez odpovědi
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Setkal(a) jste se někdy na pracovišti s nějakým druhem diskriminace? 

 

 Absolutní hodnota Procenta 

Ano 17 19% 

Ne 72 80% 

Bez odpovědi 1 1% 

Celkově 90 100% 

   

 

 

 

Komentáře 

 Zvýhodňování některých pracovníků s tituly formálně potřebnými pro 

akreditační řízení - ačkoliv jejich pracovní a výzkumná aktivita tomu 

neodpovídala. 

 Pozice v projektech jsou rozdávány ne podle zkušeností a znalostí, ale podle s 

prominutím "vlezprdelství" moderně networking. Pozice na katedrách se dědí 

na nejstaršího člena nebo největšího kamaráda. 

 Z hlediska věku. 

 "Diskriminace kvůli pohlaví.  

 Diskriminace kvůli věku.  

 Pozitivní diskriminace - obsazování funkcí bez ohledu na schopnosti, pouze na 

základě genderové příslušnosti.  

 Preference služebně starších bez ohledu na shopnosti a zkušenosti." 

Setkal(a) jste se někdy na pracovišti s nějakým 
druhem diskriminace?

Ano Ne Bez odpovědi
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 Předchozí vedoucí pracovník provozoval na některých kolezích bossing. Jedna 

dobrá pedagožka raději odešla, jiná to raději snášela. Zároveň se to dělo tak, 

že to všichni věděli, ale nebyli u toho tak, aby mohli "žalovat" výš. 

 střet obsahu přednášek a kompetencí 

 upřednostňování soudruhů 

 Nikoli na pracovišti, nýbrž v rámci ZČU = sanace ekonomických propadů z 

finančních prostředků zaměstnanců (mezinárodní ostuda!!!!!!) 

 ne 

 že jsem žena, tudíž nepotřebuji plat jako muž 

 Nejedná se o mé současné pracoviště. Na mém předchozím však jsem se 

běžně setkával s klientelismem, hodnocení práce zaměstnanců bylo 

poměřováno do značné míry subjektivními hledisky, zejména osobními vztahy 

k členům vedení katedry. Běžný byl požadavek na formální vykazování 

participace na projektech (téměr) všech členů pracoviště. Kritické vyjádření k 

práci katedry bylo považováno za osobní útok a "kálení do vlastního hnízda". 

Řešiteli projektu nebylo umožněno vytvořit si v projektový tým podle vlastního 

uvážení, navíc mu bylo ze strany vedení katedry do řešení projektu (a zejména 

do čerpání finančních prostředků) výrazně a bez respektu k schválenému 

rozpočtu projektu zasahováno. Část peněz získaných v rámci projektu (s vizí 

dalšího rozvoje projektového týmu) bylo po skončení projektu jednoduše 

"znárodněno". 

 kárná řízení s nepohodlnými pracovníky 

 Třeba zvýhodňování ženského kolektivu pro přihláškách GAČR :-), pokud jste 

šikovní a více peněz si na aktivitu získáte mimo univerzitu a to méně pak 

dostanete z eráru... 

 "profesor versus docent 

 docent versus asistent" 

 Jsou i pracoviště, která se snaží vyštvat lidi, kteří mají (na rozdíl od většiny 

kolegů) odpovídající vědecké výsledky, nebo jsou odborníci z praxe. 

  



18 

Máte pocit, že je na Vašem pracovišti dostatečně transparentní a jasné 
hodnocení pracovního výkonu? 
 

 Absolutní hodnota Procenta 

Ano 22 24% 

Spíše ano 31 34% 

Spíše ne 29 32% 

Ne 7 8% 

Bez odpovědi 1 1% 

Celkově 90 100% 

 

 

 

  

Je na Vašem pracovišti dostatečně transparentní a 
jasné hodnocení pracovního výkonu?

Ano Spíše ano Spíše ne Ne Bez odpovědi
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Myslíte si, že požadavky vypsané a požadované při výběrovém řízení na ZČU, 
které jste v průběhu předchozích dvou let absolvoval(a) jako uchazeč, byly 
dostatečně jasně formulované a férové? 
 

 Absolutní hodnota Procenta 

Ano 20 22% 

Spíše ano 12 13% 

Spíše ne 1 1% 

Ne 0 0% 

V průběhu předchozích 
dvou let jsem na ZČU 
neabsolvoval(a) žádné 

výběrové řízení. 

47 52% 

Bez odpovědi 10 11% 

Celkově 90 100% 

 

 

 

Komentáře 

 Zapoměli tam uvést, že uchazeč v žádném případě nemá mít rodinu, aby mohl 

pracovat kdykoli.  

Myslíte si, že požadavky vypsané a požadované při 
výběrovém řízení na ZČU, které jste v průběhu 

předchozích dvou let absolvoval(a) jako uchazeč, 
byly dostatečně jasně formulované a férové?

Ano

Spíše ano

Spíše ne

Ne

V průběhu předchozích dvou let jsem na ZČU
neabsolvoval(a) žádné výběrové řízení.
Bez odpovědi
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Myslíte si, že průběh výběrového řízení na ZČU, které jste v průběhu 
předchozích dvou let absolvoval(a) jako uchazeč, byl dostatečně férový 
(například otázky směřovaly na Vaši kvalifikaci, zkušenosti, přínos, nápady, 
které můžete nabídnout, atd. a nevyskytovalo se při něm zesměšňování, 
diskriminace apod.)? 
 

 Absolutní hodnota Procenta 

Ano 25 28% 

Spíše ano 8 9% 

Spíše ne 1 1% 

Ne 0 0% 

V průběhu předchozích 
dvou let jsem na ZČU 
neabsolvoval(a) žádné 

výběrové řízení. 

54 60% 

Bez odpovědi 2 2% 

Celkově 90 100% 

 

 

 

  

Myslíte si, že průběh výběrového řízení na ZČU, 
které jste v průběhu předchozích dvou let 

absolvoval(a) jako uchazeč, byl dostatečně férový?

Ano

Spíše ano

Spíše ne

Ne

V průběhu předchozích dvou let jsem na
ZČU neabsolvoval(a) žádné výběrové řízení.

Bez odpovědi
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Myslíte si, že požadavky na postdoktorandskou pozici, na níž jste se na ZČU 
hlásil(a), byly adekvátně a férově stanoveny? 
 

 Absolutní hodnota Procenta 

Ano 6 40% 

Spíše ano 2 13% 

Spíše ne 4 27% 

Ne 2 13% 

Bez odpovědi 1 7% 

Celkově 15 100% 

 

 

 

  

Byly požadavky na postdoktorandskou pozici, na 
níž jste se na ZČU hlásil(a), adekvátně a férově 

stanoveny?

Ano Spíše ano Spíše ne Ne Bez odpovědi
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Vnímáte pracovní podmínky (například pracovní prostředí, vybavení, 
možnosti dalšího vzdělávání) jako adekvátní pro výkon Vaší práce? 
 

 Absolutní hodnota Procenta 

Ano 9 10% 

Spíše ano 40 44% 

Spíše ne 28 31% 

Ne 12 13% 

Bez odpovědi 1 1% 

Celkově 90 100% 

 

 

 

Komentáře 

 Univerzita nezajišťuje dostatečně primární potřebné podmínky - pracovníci jsou 

v řadě věcí závislí např, na financování z vlastních projektových aktivit. 

 Kancelář neodpovídá BOZP (je malá, plocha), nekvalitní nábytek atd. 

 Velké množství drobností namísto rozshálejšího uceleného projektu. Jisté 

zastaralé některé vybavení, příp. neodpovídající požadavkům. 

 Nedostatečné ohodnocení práce, její velká roztříštěnost, absence podpůrných 

pracovišť (pracovník si musí např. při řešení projektu zařizovat různé 

administrativní, finanční i právní záležitosti sám), stupňující se tlak na udržení 

si stávající pozice, který se začíná stávat kritickým. 

 Jídelna daleko (KL), bufet neapetitlich, v učebnách není voda, vodu z kohoutků 

nelze pít - je rezavá, chybí kuchyňka, ... 

Vnímáte pracovní podmínky jako adekvátní pro 
výkon Vaší práce?

Ano Spíše ano Spíše ne Ne Bez odpovědi
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 Vybavení se náhle skokově zlepšilo nyní až po třiceti letech. Naprosto chybí 

nějaký výhled. Vše se děje nahodile dle přicházejících projektových výzev. 

Jelikož je momentálně projektů hodně jsem mimořádně přetížen. Nabídka 

dalšího vzdělávání jsou dobré díky přítomnosti CŽV na ZČU, ale její využití 

znamená odsunutí právě vykonávané práce na druhou kolej. 

 Pokud si mám platit ze svého výjezdy na konference a poplatky za publikování, 

je něco špatně. Stejně tak je materiální podpora minimální. Také cítím malou 

motivaci, potřebovala bych větší tlak. 

 na pracovišti nemám vlastní počítač, nemáme k dispozici prezentéry apod. 

 "Extrémní časová náročnost administrativy.  

 Naprosto nevyhovující stav budovy.  

 Nabídka dalšího vzdělávání téměř výhradně situována do kampusu. Pracovníci 

fakult mimo kampus v případě zájmu nuceni další čas trávit dojížděním - 

neslučitelné s osobním životem. Pokud v práci strávím 12 hod/denně, i další 

půlhodina v MHD/autě je prostě příliš." 

 Domnívám se, že není správné směšovat v jedné otázce pracovní prostředí, 

vybavení a možnosti dalšího vzdělávání. Souhlasím, že možnosti dalšího 

vzdělávání jsou naprosto dostačující a adekvátní. Za neadekvátní považuji 

prostory pro výuku studentů - malé učebny s dlouhými řadami lavic, které 

neumožňují představit studentům formy a metody práce potřebné pro výuku na 

základních a středních školách, ani neposkytují možnost vytvářet diskuzní 

skupiny, kroužky ani další prostorově náročnější metody práce bez obtížného 

stěhování nábytku. Oceňuji, že jsou již učebny vybaveny projekční technikou. 

 "horší vybavenost 

 další vzdělávání (jazykové jsou zatím jen ve stanovené době, placené)" 

 Malá kancelář, kde je nás několik, mám málo prostoru na své knihy a další 

materiály, starý nábytek. Budova je téměř v havarijním stavu, okna hrozí 

vypadnutím apod. Vybavení pracoviště je v pořádku, vzdělávat se mohu a činím 

tak (Ph.D. studium). 

 "Nyní univerzita nabízí kurzy pro zaměstnance, které jsou fajn, což dříve 

nebývalo. Nicméně přestože jsou fajn, nejsou přímo pro můj obor. Vzdělávání, 

které by pro mne bylo přínosné, probíhá obvykle v době státnic a přijímaček, 
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takže na něj nemohu jezdit. A také je finančně zatěžující, což si momentálně 

nemohu moc dovolit.  

 Velmi přínosný by pro mne byl také několikaletý výcvik, na který už finančně 

nedosáhnu vůbec." 

 Společná kancelář, malý prostor v pro více zaměstnanců. Líbilo by se mi lepší 

a modernější vybavení. Ráda bych také vyšší hodnotu stravenek. 

 Moc bych prosila o adekvátní technické zajištění výuky - tak, abych mohla 

přednášet bez starosti o funkčnost propojení mezi PC (často chybí, nosím 

notebook) a dataprojektorem (starý, vysvícená lampa), nestabilní propojení 

přes přechodku, nefunkční zatemnění oken. Přednáším v tzv. univerzitních 

učebnách. Je to z mé strany opravdu velká prosba, nikoliv stížnost. 

 bídné finanční zajištění výuky na FPE ZČU 

 neadekvátní pracovní prostředí, vybavení technikou, technické vybavení 

učeben 

 Pracovní prostředí není rozhodující, pohybuje-li se zaměstnanec platově na 

úrovni KOHO? - čeho? (minimálního platu???) = mezinárodní ostuda!!!!!! + 

Konkrétní příklad (pedagog s třicetiletou praxí = 15.000,- Kč čistého příjmu na 

plný úvazek) - Nastoupí dnešní absolvent kamkoli za tuto žebračenku? 

 Technické zajištění učeben - především univerzitních ve společném fondu. 

 Nulová komunikace. V kabinetu jsme čtyři se dvěma funkčními počítači. 

Navzájem bychom si překáželi (zkoušení, konzultace), proto tam téměř 

nedocházím. Kmenové učebny máme dvě. Ostatní nejsou vybaveny ani fixem 

na tabuli, natož dataprojektorem. Počítač si musím nosit vlastní. Nemám žádné 

odborné vedení. O můj výzkum se nikdo nestará. To, jak vedu semináře, nikdo 

nekontroluje. Mezi kantory vládně nevraživost. Studijní oddělení a kantoři mezi 

sebou nekomunikují. 

 ne 

 ěpatný úklid, nedostatečné vybavení moderními technologiemi ve všech 

učebnách a kancelářích 

 Stačí přijít a podívat se. 

 Pracovní prostředí odmítá univerzita zlepšit. Vybavení se teď obnovilo po třiceti 

letech. Další vzdělávání je díky CŽV jedinou světlou výjimkou. V zahlcení 

projekty je ovšem na hraně lidských sil se nějak dál vzdělávat. 
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 Pomalé počítače, zřídka sem zavítá IT-odborník (a když už, tak neochotně), v 

seminárních místnostech nejsou interaktivní tabule a počítače... 

 Prostory a celkové vybavení fakulty jsou ne zcela dostatečné. 

 Pokud bych si nezaplatila různá školení z projektu (který ne vždy mám), 

zaměstnavatel by mi ho nezaplatil. Když cestujeme pracovně autem, musíme v 

rámci cestovního příkazu někdy napsat, že jsme jeli vlakem/autobusem. Na 

FPE na Klatovské třídě a Chodském náměstí není dostatek velkých učeben a 

nejsou všechny vybaveny dataprojektorem. Co se týče sportu, chybí zde větší 

posilovna, tělocvična na úpoly apod. (vše je v univerzitním komplexu, na FPE 

ne). Ke své práci potřebuji sportovní obuv a oblečení, kupuji si vše sama. 

 Nedostatek financí na vybavení novou výpočetní technikou - hlavně na 

software. 

 Vybavení, pracovní místnosti jsou zastarale 

 Velice zastaralý nábytek. Židle z roku 1992. Nedůstojné prostředí. Finančně 

nedoceněná práce. Ale nabídka kurzů dalšího vzdělávání je dobrá. 

 zastaralé PC a notebooky, starý nábytek (= bez možnosti polohování židle k 

PC), výjezd na konference je nutné hradit (pokud není možné z projektu) z 

vlastních zdrojů a vzít si na to ŘD 

 Možnosti dalšího vzdělávání jsou na poměrně vysoké úrovni. Výpočetní a 

didaktickou technikou je moje pracoviště zásobeno relativně dostatečně, vše si 

ovšem katedra musela zajistit a nakoupit sama z projektových prostředků 

(teprve v posledním roce se do této situace vložila fakulta a sama univerzita - 

např. projektem "nábyteček"). Problémem je do jisté míry pracovní prostředí 

(stav budovy, houpající se podlahy, množství nepotřebných velkých učeben a 

nedostatek malých), nicméně to se snad v horizontu několika let bude řešit 

celkovou rekonstrukcí budovy). Co mě ale trápí a vedlo to k tomu, že jsem 

odpověděl "spíše ne", je problematika knihovny. Kvalitní příruční oborová 

knihovna je po mém soudu jedním z hlavních předpokladů pro kvalitní práci 

akademického pracovníka, přinejmenším v mém oboru. Centralizace knihovny 

mimo katedry tomu myslím příliš naprospívá (proto stále lpím na příruční 

knihovně na katedře, se všemi problémy, které z toho plynou), pracovníci 

Knihovny ZČU jsou nicméně vesměs kompetentní a ochotní. Zásadní problém 

však představuje systém akvizice knih - ta je totiž kromě samotného 
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objednávání formou výběrového řízení zcela ponechána na samotných 

akademických pracovnících. To, že právě oni musí sledovat nové publikace ve 

svém oboru, je ještě poměrně logické, i když na řadě zahraničních univerzit mají 

jednotlivé katedry (instituty) svého vlastního oborově vzdělaného knihovníka, 

který novinky sleduje a v rámci přidělených finančních prostředků objednává a 

poté zařazuje od oborové příruční knihovny, kterou spravuje. Horší je, že na 

zakoupení nových publikací si musí akademický pracovník sehnat peníze sám 

prostřednictvím nějakého projektu. Nebo nakupovat z peněz katedry, což je 

ovšem již přinejmenším patnác let vzhledem k výši rozpočtu zcela nereálné. 

Knihy jsou tak nakupovány pouze tam, kde je v tomto směru aktivní sama 

katedra (a dělá to na úkor jiné práce), a i tam se tak děje nesystematicky a 

nárazově, podle právě získaných projektů. V řadě oborů tak Knihovna ZČU 

nedisponuje ani základní literaturou, u jiných pak je tato literatura značně 

mezerovitá. 

 yVybavení není adekvátní. 

 Nedostatečný prostor, čas, prostředky 

 nedostatečná technická podpora výuky, stále mnoho učeben vybavených 

pouze křídou (někdy) a tabulí 

 Tohle se výrazně zlepšilo až v poslední době a to díky nakupovacím projektům. 

Nicméně zase se zhoršila např. dostupnost učeben a volných prostor. Není kde 

učit, jediná organizace, která roste je knihovna (prostorově) 

 Nedostatečná vybavenost učeben a kanceláří. Uvítala bych širší nabídku 

elektronických informačních zdrojů na časově neomezenou dobu, chbí my 

možnost využití statistických programů - pomohla by celouniverzitní licence. 

 "nedostatečné pracovní prostředí,  

 silně pokulhává vybavení,  

 možnosti dalšího vzdělávání se týká jen nabídky jazykové přípravy" 
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Umožňují pracovní podmínky podle Vás sladit pracovní a rodinný život, 
například s ohledem na péči o děti nebo rodinné příslušníky a rozvoj vědecké 
kariéry? 
 

 Absolutní hodnota Procenta 

Ano 35 39% 

Spíše ano 33 37% 

Spíše ne 14 16% 

Ne 7 8% 

Bez odpovědi 1 1% 

Celkově 90 100% 

 

 

 

Komentáře 

 Pokud si má pracovník zajistit dostatečný příjem k uživení rodiny, musí rodinný 

život do určité míry obětovat a pracovat pro projekty podstatně více než by 

odpovídalo počtu hodin ve smlouvě (problém podfinancování). 

 V případě kariérního růstu je často nutno pracovat ve svém volném čase na 

povinnostech pro ZČU namísto relaxace a věnování se rodině. 

 Pracovní doba doplněná tlakem na práci na kvalifikačním růstu a dělání další 

práce nad rámec této doby se těžko slazuje s rodinným životem a péčí o děti 

plus s volným časem na sebe. 

 Kvůli časové tísni - hodně práce a málo času --> nutné časté přesčasy. 

Umožňují pracovní podmínky podle Vás sladit 
pracovní a rodinný život?

Ano Spíše ano Spíše ne Ne Bez odpovědi
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 Chodím spát kolem 23.00 a vstávám běžně ve 4.00. Mám vážné zdravotní 

problémy, které mě ohrožují i na životě. 

 "Prostě ne.  

 Den není nafukovací a někdy musím i spát. Kvůli práci jsem se rozvedl a 

propukla u mě duševní porucha. Takže osobní život neexistuje. A stejně pořád 

nestíhám vše, co pro práci udělat musím, co se ode mě očekáva, a co bych pro 

dobře odvedenou práci udělat chtěl." 

 Pracovní vytížení je takové, že na osobní život nezbývá téměř žádný čas. 

 V poslední době shledávám vysoké administrativní zatížení, které odvádí 

pozornost od samotné pedagogické a výzkumné činnosti. Akademický 

pracovník se musí věnovat organizační činnosti v rámci katedry a fakulty, musí 

se zúčastňovat mnoha projektových schůzek, sepisovat monitorovací zprávy, 

řešit rozpočet. Běžná je práce po večerech a o víkendech. 

 "Je toho moc. Sladit pracovní a rodinný život jde za cenu určitých 

""nestandartních"" řešení. Např. nepřiznané zrušení výuky, slevení z požadavků 

na studenty... Někdy to tak je nutné udělat, ale dobrý pocit z toho člověk nemá. 

 Co se týče vědecké kariéry - to není možné sladit vůbec. V práci je člověk 

přehlcen a na vědeckých úkolech nemá kdy púracovat a po pracovní době 

doma s dětmi to nejde vůbec. Na vědeckou práci je potřeba se koncentrovat, 

není možné ji flikovat po náhodných čtvrt až půlhodinkách." 

 Přílišná adminitrativa na projektech a funkci katedry, hloupé nákládání s 

prostory potřebnými pro výuku a výzkum, nedostatečná adměna za vlastní 

výukovou činnost 

 nedovedu sladit projekt a studium 

 Bude-li se zaměstnanec (např. na Fakultě pedagogické) věnovat svojí profesi 

na 100%, odsoudí svoji rodinu k záhubě (přijde o bydlení a děti zemřou hlasy) 

= mezinárodní ostuda... proto nechápu, že mají zainteresovaní ještě tu drzost 

žádat o jakékoli podobné dotazníky. 

 Dochází často k termínové kolizi mezi mými výukovými povinnostmi a akcemi 

dětí, jako jsou třídní schůzky, kroužky atp. 

 Ideálně bych měla dělat výzkum, vést výuku předmětů, k nimž se mé studium 

přímo nevztahuje (a tudíž studovat navíc tyto obory), dělat zkoušky, publikovat, 

psát disertaci, to vše bez jakékoliv pomoci, zapojovat se do chodu katedry (např. 
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být členkou senátu), to vše za zcela minimální příspěvek, který mě neuživí, 

proto musím chodit do normální práce na plný úvazek. Z pozice doktoranda 

neudržitelná situace. 

 Neplatí jen zde, ale v celé společnosti. 

 I když jsem nemocný, nebo mám nemocné dítě,  nikdo za mě moji práci 

neudělá. Při návratu do práce tedy musím začít dohánět. 

 Neustálé hledání přivýdělku ničí současně jak vědeckou kariéru, tak i rodinný 

život. 

 čas, přetížení 
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Jak vnímáte skutečnost, že máte smlouvu na dobu určitou? 

 

 Absolutní hodnota Procenta 

Nevadí mi to 8 27% 

Vadí mi to 8 27% 

Neřeším to 11 37% 

Bez odpovědi 3 10% 

Celkově 30 100% 

 

 

 

Komentáře 

 Beru to jako fakt, s kterým nic nenadělám. 

 Jako pedagožka považuji smlouvy na dobu neurčitou ve všech vědeckých a 

pedagogických institucích za kontraproduktivní. Věřím, že vědecké a 

pedagogické instituce, jejichž cílem a posláním je zajišťovat vývoj společnosti a 

pracovat pro dobro lidstva, by neměly lpět na zaměstnávání lidí, kteří jistě 

během své bohaté vědecké a pedagogické kariéry přispěli velkou měrou k 

vývoji lidstva, v pokročilém věku však vývoj spíše brzdí či dokonce znemožňují. 

Smlouva na dobu neurčitou představuje jistotu, ale i kotvu, která může být 

výhodná, nebo naopak překážet v pohybu. Také, pokud se až po zkušební době 

ukáže, že daný pracovník není pro práci na stanovené pozici vhodnou volbou, 

je těžké z pozice zaměstnavatele nahradit ho a zahrnuje to nepříjemné a pro 

obě strany ponižující procedury, kterým by bylo možné předejít, kdyby obě 

strany věděly, že jejich vzájemný vztah je časově omezen. 

Jak vnímáte skutečnost, že máte smlouvu na dobu 
určitou?

Nevadí mi to Vadí mi to Neřeším to Bez odpovědi
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 Po těch letech mě to trochu uráží, ale neřeším to, říkám si, že když mi smlouvu 

příště neprodlouží, alespoň půjdu dělat něco jiného. Ale moc se toho nebojím, 

současný vedoucí působí, že mojí práci rozumí a váží si jí, a předchozí by zas 

na moje místo hned tak někoho nesehnal/a. 

 Vzhledem ke krátkému působení na FPE rozumím smlouvě na dobu určitou. 

 Beru to jako prodlouzenou zkušební dobu. Mám možnost ( stejně jako 

zaměstnavatel) si promyslet, zda je toto práce, kterou opravdu chci dělat. 

 Člověk by ale rad měl nějakou jistotu. Například při návratu z mateřské 

dovolené. 

 nejistota, co bude po skončení pracovní smlouvy; možné komplikace při řešení 

životní situace - např. hypotéka a pod. 

 schopný člověk může pracovat kdekoliv, lusknutím prstu, výhoda: chodit domů 

s čistou hlavou. Akademik je v "práci" defacto pořád pokud nespí, i tenhle 

dotazník dělám při sledování TV doma.... 

 po více jak dvaceti letech učení to považuji přinejmenším za slušnost od 

zaměstnavatele 

 Nevadí mi to, protože i na předchozích pracovičtích tomu tak bylo. Beru to tak, 

že to tak na  akademické půdě často chodí. Ovšem na druhou stranu rozjíždění 

dlouhodobějších projektů tato skutečnost nemotivuje a rovněž také spíše 

snižuje mou angažovanost na chodu instituce. 
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Máte pocit, že se na Vašem pracovišti dostatečně podporuje mobilita do 
zahraničních institucí? 
 

 Absolutní hodnota Procenta 

Ano 30 33% 

Spíše ano 38 42% 

Spíše ne 10 11% 

Ne 2 2% 

Bez odpovědi 10 11% 

Celkově 90 100% 

 

 

  

Máte pocit, že se na Vašem pracovišti dostatečně 
podporuje mobilita do zahraničních institucí?

Ano Spíše ano Spíše ne Ne Bez odpovědi
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Máte pocit, že při zajišťování výuky studentů máte dostatečné možnosti 
(časové, finanční, kapacitní), abyste zároveň mohli vyvíjet výzkumnou 
činnost? 
 

 Absolutní hodnota Procenta 

Ano 8 9% 

Spíše ano 28 31% 

Spíše ne 26 29% 

Ne 19 21% 

Bez odpovědi 9 10% 

Celkově 90 100% 

 

 

  

Máte při zajišťování výuky studentů dostatečné 
možnosti, abyste zároveň mohli vyvíjet 

výzkumnou činnost?

Ano Spíše ano Spíše ne Ne Bez odpovědi
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Pokud byste byl(a) svědkem nějakého neférového jednání na Vašem 
pracovišti, myslíte si, že máte dostatečné možnosti stěžovat si na toto 
jednání? 
 

 Absolutní hodnota Procenta 

Ano 35 39% 

Spíše ano 37 41% 

Spíše ne 15 17% 

Ne 1 1% 

Bez odpovědi 2 2% 

Celkově 90 100% 

 

 

 

Komentáře 

 Stížnost by něměla žádný dopad 

 Protože toho člověka stejně nevyhodí, někteří neplnili své povinnosti a k řešení 

problémů dochází až po několika letech. 

 Na názory ped. pracovníků se neberou ohledy - viz odvolání tajemníka katedry, 

se kterým bla katedra spokojená. 

 Není si komu stěžovat. Je třeba změnit financování pedagogických fakult. 

 "Po předchozích zkušenostech, kdy jsou problémy meteny pod koberec, 

tutlány, marginalizovány, popřípadě je upozorňování na ně přímo trestáno, 

nemám nejmenší snahu podnikat jakékoliv další kroky.  

 V úrovni kateder nespatřuji problém. Výše ale problém vnímám velmi silně." 

Pokud byste byl(a) svědkem nějakého neférového 
jednání na Vašem pracovišti, myslíte si, že máte 

dostatečné možnosti stěžovat si na toto jednání?

Ano Spíše ano Spíše ne Ne Bez odpovědi
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 Nevím na koho bych se měl obracet, protože v takovém případě bych se chtěl 

spíše obrátit na někoho nestranného (mimo pracoviště). Možná fakultní 

ombudsman by pomohl. 

 "Dnes už je to dobré. S novým vedoucím přišlo na naši katedru slušné jednání 

a rovnost. Ale za předchozí vedoucí to tak nebylo. Člověk neměl důvěru v to, 

že to může někde řešit. Měli jsme dojem, že to všichni vědí, ale kašlou na nás. 

Nicméněnový děkan to nakonec zařídil - cestou poklidnou a zdlouhavou, ale 

nakonec zařídil. 

 Takže nám je lépe, ale špatní pedagogové i nadále učí, byť nás alespoň neřídí." 

 toto nelze změnit 

 Možnost postěžovat si mi samozřejmě dána byla, více než jednou, ale tím to 

vždy také skončilo. Žádné řešení. To přišlo náhodně samo, přestup na jiné 

oddělení. 

 ne 

 Nejsem v pozici, abych si mohla stěžovat. Někdy něco mohu naznačit, ale určitě 

některé věci nemůžu říct otevřeně. 

 není žádny viditelný bezpečný ombudsman 

 Na základě vlastní zkušenosti. 

 Možnosti samozřejmě teoreticky jsou, prakticky ale jsou spojeny s lidmi, kteří 

mají mezi sebou vazby... Minimálně tedy na úrovni pracoviště si málokdy lze 

stěžovat bez toho, aniž by se rozpoutala aféra s domýšlením faktů, aniž by v 

krátkém čase všichni věděli atp. Změnit by to mohl institut nezávislého 

posuzovatele, "ombudsmana" (zde však nevím, zda tomu třeba tak není a 

nemám jen mezeru ve vědomostech). Ovšem to je jen další byrokratická zátěž. 

Řešení na pracovišti je nejúčinnější, přítomnost nějaké třetí strany je ale nutná. 

Za další "lidské" důsledky oznámení neférovosti zodpovídat ale nelze, což 

chápu (a čímž se vracíme k motivaci onoho "spíše ne"). 
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Cítíte, že máte dostatečné možnosti ovlivňovat dění na Vašem pracovišti a 
následně i v širším institucionálním kontextu, například skrze různé poradní 
a rozhodovací orgány? 
 

 Absolutní hodnota Procenta 

Ano 20 22% 

Spíše ano 48 53% 

Spíše ne 16 18% 

Ne 5 6% 

Bez odpovědi 1 1% 

Celkově 90 100% 

 

 

 

Komentáře 

 je určováno, co můžeme, co nemůžeme, s kým můžeme spolupracovat, s kým 

ne, financování není zcela otevřené, 

 Poradní a rozhodovací orgány zde nefungují... 

 Je rozhodnuto dopředu 

 Na mém pracovišti (katedře) a v jisté míře na fakultě ano, v rámci univerzity 

nikoliv. 

 Zatím se v systému příliš neorientuji. 

 jsem pouze student 

 Jsem na pozici administrativní pracovnice, tedy na pozici, kde si myslím, že 

mohu jen lehce ovlivňovat dění na pracovišti, ale myslím, že této funkci nenáleží 

Cítíte, že máte dostatečné možnosti ovlivňovat 
dění na Vašem pracovišti a následně i v širším 

institucionálním kontextu?

Ano Spíše ano Spíše ne Ne Bez odpovědi
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ovlivňovat dění v širším institucionálním kontextu. To očekávám spíše od mého 

nadřízeného. 

 Byla jsem součástí (a stále jsem) těchto rozhodovacích orgánů. 

 Do oněch "hlubin" nedohlédnu. 

 Protože kapři si vlastní rybník nevypustí. I když mezi ně vplave dravá štika, je 

jich tolik, že ji za dva roky spolehlivě uondají. 

 Zatím pracuji jen na dohodu. 

 Vedení katedry s řadovými pracovníky moc věci nerozebírá a nediskutuje o 

nich. Vztah máme sice dobrý, se stížností, či problémem přijít můžu, vyslechnou 

mě, ale nic moc se nezmění. 

 Univerzita jede podle vlastního režimu, kterému my se musíme podřídit. 

Některé demokratické možnosti tu jsou. Nevadí mi, se podřídit. Taková jsou 

pravidla, tak podle nich pracuji. 

 Opět - možnosti jsou, ale... do ovlivňování dění se ani moc nehrnu, neboť na 

povinnosti plynoucí z možnosti mít na něco vliv by nebyly pro mě časově ani 

kakacitně zvládnutelné. 
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Vypište zaměstnanecké výhody, o kterých víte 

 

 

 

 

  

1

1

1

1

1

2

2

3

3

4

9

9

12

19

29

66

Klub absolventů

Příspěvek na dovolenou

Přístup k licencovanému softwaru

Univerzitní parkoviště

Zvýhodněná lékarna

Přístup do knihovny a databáze vědeckých článků

Univerzitní školka

Nevěděl(a)

Podpora mobility

Služební byty

Flexibilní pracovní doba

Zvýhodněný mobilní tarif

Delší dovolená

Flexi Pass

Kurzy a aktivity pro zaměstnance a rodinné příslušníky

Příspěvek na stravování

Znalost zaměstnaneckých výhod (počet výskytů v absolutních 
hodnotách)
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Jaké z těchto výhod využíváte? 

 

  

1

1

1

1

1

2

2

3

7

8

8

13

15

59

Nazajímají ho/ji

Přístup do knihovny a databáze vědeckých článků

Přístup k licencovanému softwaru

Univerzitní parkoviště

Zvýhodněná lékarna

Služební byt

Zvýhodněný mobilní tarif

Podpora mobility

Flexibilní pracovní doba

Delší dovolená

Žádné

Kurzy a aktivity pro zaměstnance a rodinné příslušníky

Flexi Pass

Příspěvek na stravování

Využívání zaměstnaneckých výhod (počet výskytů v absolutních 
hodnotách)
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Jaké zaměstnanecké výhody na ZČU postrádáte? 

 

  

1

1

1

1

1

1

1

1

1

2

2

2

2

2

2

2

3

4

9

9

20

Bufet nebo stravování v budově fakulty

Permanentka do tělocvičny

Příměstské tábory pro děti

Příspěvek na ergonomické pomůcky

Sick days

Služební mobil

Služební notebook

Výjezdy/výlety/exkurze do zahraničí

Větší dotace stravování

Pestřejší možnosti stravování (např. vegan)

Pobyty v rekreakčních zařízeních

Poskytnutí nealkoholických nápojů na pracovišti

Příspěvek na dopravu

Příspěvek na dovolenou

Sabatické volno

Zvýhodněný mobilní tarif

Ošatné

13. a 14. plat

Nic

Podpora sportovního a kulturního vyžití

Finanční benefity a penzijní připojištění

Poptávka po zaměstnaneckých výhodách (počet výskytů v 
absolutních hodnotách)



41 

Uvítal(a) byste nějakou možnost dalších školení na ZČU nad rámec Vaší 

pracovní náplně a zařazení (například školení na rozjetí vlastních spin off firem, 

školení o etice výzkumu a publikační etice, kariérní rozvoj apod.)? Napište 

prosím, o co byste měl(a) zájem a případně i nápad konkrétně rozveďte. 

 

 

 

  

1

1

1

1

1

1

1

1

1

1

1

1

2

2

2

3

4

5

6

7

Duševní vlastnictví

Fakultní škola

Jazyky

Kurzy asertivity

Odborný software

Psychohygiena a předcházení vyhoření

Psychologické kurzy

Publikace v zahraničních odborných časopisech

Rétorika

Spin-off firmy

Stínování na jiných pracovištích ZČU

Zavedení webinářů a e-learningu

Manažerské a řídící kurzy

Pedagogika a didaktika

Projektové řízení

Metodologie výzkumu

Publikační etika

Soft Skills

Etika výzkumu

Kariérní rozvoj

Poptávka po kurzech  (počet výskytů v absolutních hodnotách)
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Chtěl(a) byste ještě něco, co nebylo zmíněno v dotazníku a považujete to za 

důležité, dodat? 

 na to, abyste mohli vyučovat, si musíte vydělat - lze tímto způsobem připravit 

kvalitní učitele? 

 Ne. 

 ne 

 "Právě ve výše uvedeném (podmínky pro realizaci výzkumu - dostupnost 

specific. programů pro analýzu dát, dovednost s nimi pracovat a tyto dovednosti 

předávat dál, práce se zahraničními databázemi, zanášení výsledků výzkumu 

do OBD, atp.) mám pocit, že při návštěvách zahr. univerzit zaostávám a tím 

pádem i zrovna tak naši studenti (mohlo a mělo by být součástí diplomových 

seminářů).  

 V ostatním (způsob práce se studenty, požadavky na ně kladené, kooperace 

na pracovišti) jsou naše pracoviště s těmi zahraničními srovnatelná! :-) Děkuji 

za to!" 

 Ne. 

 Dávejte více peněz pedagogickým fakultám tak, aby netekly přes rektorát, 

kterým nám jinak každou druhou korunu sebere. 

 Určitě bych ocenila větší podporu pedagogické fakulty ze strany vedení 

univerzity. 

 Považuji za důležité dodat, že v současnosti pracuji na ZČU na tříletou pracovní 

smlouvu v rozsahu 0,5 pracovního úvazku za 12.500,- Kč hrubého měsíčně. 

Jako matka tří dětí si uvědomuji, že při tomto finančním ohodnocení si nikdy 

nebudu moci dovolit pracovat pouze na ZČU na celý úvazek. Vždy budu muset 

vykonávat ještě jiné povolání nebo kombinovat několik pracovních smluv přímo 

na ZČU, a tudíž nebudu mít nikdy dost času na vědeckou činnost a rozvoj 

vlastní kariéry. Pracuji na ZČU, protože je to moje Alma mater, jsou na ní skvělí 

lidé, se kterými chci spolupracovat, a - jak věřím - mohu svojí prací přispět k 

rozvoji oboru, který mám ráda a který mě zajímá. Pedagogická fakulta ZČU za 

současného stavu financování mi však prostor pro osobní rozvoj příliš 

neposkytne. 

 Ne, dekuji. 
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 Trochu postrádám akce, na kterých bych mohla poznat ostatní zaměstnance 

naší fakulty. 

 Ne. 

 ne 

 Ne. 

 Je třeba zdůrazňovat, že vysoká škola je především vzdělávací instituce. 

Samozřejmě spojená s výzkumem a vývojem. Nesmí ale nastat situace, že 

vzdělávací činnost je vnímána jako něco podřadného, co může dělat kdokoli a 

jakkoli, a co není důležité pro hodnocení kvality zaměstnance. 

 Pedagogicka fakulta se zmenila velice k pozitivne za p. dekana Randy. Drive 

nebyla sance se osobne odborne rozvijet. 

 Ne. 

 Bylo by pro mne motivující, kdyby bylo jasně deklarováno, kolik hodin přímé 

výuky má jeden učit na plný úvazek, včetně jasné instrukce, jak se počítá výuka 

u kombinovaného studia. V současné době máme tolik úkolů mimo výuku, že 

nabývám dojmu, že výuka není důležitá - nějak to ošulte, hlavně udělejte to 

ostatní. 

 Zda jsme spokojeni s výší platu. NEJSEM. V dnešní době je výše našeho platu 

tragická. 

 "Myslím, že by vedení ZČU mělo racionálně nakládat s prostory a nikoliv je 

mechanisticky nechat platit podle metrů čtvrečních či jiných hloupých pravidel.  

 Myslím, že by vedení ZČU mělo více brát v potaz rozdíly a nároky (prostorové, 

výukové zatížení, ekonomické) mezi obory." 

 Děkuji. Svou práci mám moc ráda. 

 ne 

 Raději nic! 

 Myslím si, že je důležité, aby lidem na stejné pozici byli dány stejné možnosti 

(např. pracovat na projektu) a byli tak i stejně ohodnoceni. V opačném případě, 

to nedělá dobré klima v kolegiálních vztazích na pracovišti. 

 ne 

 nikoli 

 Ne 
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 Univerzita má dobře nastavené komunikační mechanismy, ale ty nejsou 

pracovníky vždy využívány. Existují dokumenty, řada pracovníků je nezná. Co 

s tím? 

 Je nutné změnit postavení doktorandů na humanitně zaměřených fakultách. 

 ne 

 Ne 

 Všechno začíná a končí u peněz. Pokud nebudou akademičtí pracovníci na 

FPE patřičně odměňováni, bude málo času na modernizaci výuky, spolupráci 

na výzkumech apod., neboť se mnoho pracovníků snaží "urvat" co nejvíce 

projektů pro sebe, aby měli peníze, resp. vylepšili si nízký plat. Některé projekty, 

na kterých mnozí participují  nejen kvůli penězům pro sebe, ale i pro katedru  

formou finančního zanoření pracovníka ( to proto, aby katedra přežila) nejsou 

dostatečně přínosné a hlavně projekty ESF jsou příliš "sešněrované" a bez 

přínosu, tzn. plýtvání peněz, které by se mohly využít na mzdy pracovníků.  

Pokud nebude mít vedoucí katedry dostatek peněz na odměňování výkonných 

pracovníků a zároveň možnost odebrání ohodnocení nevýkonným pracovníkům 

(nyní nelze odebrat, když osobní ohodnocení za práci na katedře nemají) - 

nebude motivace se snažit odvádět perfektní práci pro katedru, tzn. i pro 

studenty a výzkum v dané oblasti. Osobní ohodnocení by mělo být tak vysoké 

jako např. na UPOL, kde mohou dosáhnout osobního ohodnocení až do výše 

260% základního platu, který je mimochodem 3x vyšší než na FPE ZČU. 

 Přeji vše nej. 

 Nechápu, kde se v dotazníku vzalo alternativní pohlaví. 

 Ne 

 "Z dotazníku není jasné, zda je pracovištěm míněna fakulta či katedra. 

Odpovídala jsem ve smyslu fakulty, na katedře jsem velmi spokojená. 

 Obecně je velmi frustrující nízké finanční ohodnocení i navzdory kvalitní 

vědecké a projektové práci. Chybí motivační systém zaměřený na výkon." 

 NE 

 Finanční ohodnocení je vážně katastrofické! 

 ne 

 Vesměs jsem se měl vyjadřovat k "pracovišti", čímž rozumím katedru. Řadu 

skutečností však nemůže vedení katedry ovlivnit, např. v personální oblasti je 
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zcela závislé na děkanátu, stejně tak nerozhoduje o počtu přijatých studentů a 

velmi je limitováno i ve finančních záležitostech. Zatímco s vedením katedry 

jsem naprosto spokojen, vůči současnému vedení fakulty jsem podstatně 

kritičtější, takže na řadu výše uvedených otázek bych patrně odpověděl jinak, 

pokud by se oním pracovištěm mínila celá fakulta. 

 ne 

 Děkuji za takový směr dotazování 

 Jako milému státu můžeme lehce dotovat přípravu učitelů, ale tohle je už fakt 

extrém. Nechápu, že z dotace na vzdělávání nám zbude prakticky na dva slušné 

roční platy, ale co dáme zbytku zaměstnanců? Ćástečné úvazky jsou cestou do 

pekel a odčerpávají nám lidské zdroje. Nemáme lii na administrativu, na 

projektu a ani na výuku. Totální personální krize. 


